



# Call for Papers

## 3<sup>rd</sup> Guangdong - Hong Kong - Macao Greater Bay Area Interdisciplinary Doctoral Forum:

**Interdisciplinary Approaches to Global Challenges: Innovation, Aspiration, Solution**

- **Date:** 21 - 22 August 2025 (Thursday & Friday)
- **Venue:** University of Macau, Macao SAR, China

Building on the success of the past two years, the forum has established itself as a valuable platform for fostering cross-disciplinary dialogues on pressing global issues. Our objective centres on exploring innovative, interdisciplinary solutions that can address emerging challenges facing our world today. This year, we continue to explore these interwoven challenges through the lens of interdisciplinary research, for further fostering new insights and deeper collaborations. The forum is designed specifically for doctoral students (PhD in progress or newly graduated) who are conducting innovative research across diverse fields.

- Offers a collaborative and supportive platform for presenting your work and receiving feedback from peers, professors, and experts.
- Facilitates meaningful networking, allowing you to establish valuable connections with scholars across disciplines.
- Enhances your research and provides new perspectives, potentially leading to innovative solutions to global challenges.

We encourage submissions on a wide range of topics under the conference's central theme. The possible thematic areas include but are not limited to:

- |   |   |
|---|---|
| - Digital Literacy: Standards and Evaluations | - New Energy and Environmental Sustainability       |
| - Reflection on AI Narratives                 | - Innovations in Arts and Humanities                |
| - Women and Gender in the Digital Age         | - Machine Reasoning and Human Reasoning             |
| - Health and Well-being                       | - Interdisciplinary Approaches to Global Challenges |
| - Economic Contributions and Trade Relations  | - Frontiers of social sciences                      |

### How to submit

#### Paper Presentation

- Abstract (300 words max in English or 500 words max in Chinese)
- Biography (matching the abstract's language, 150-200 words)

Please email abstracts and biographies to [ias.phdforum@um.edu.mo](mailto:ias.phdforum@um.edu.mo) by 31 March 2025.

Successful applicants will be notified by 30 April 2025 and will need to submit a full paper by 15 July 2025.

### Organizing Committee

#### Members

Qiqi HUANG  
Tianyu HAN


Sut Hong WONG  
Sok Leng LIO



### Contact Us

Tel :  
8822 2082

Email :  
[ias.phdforum@um.edu.mo](mailto:ias.phdforum@um.edu.mo)

 Xiaohongshu  
澳大高研院

 WeChat Account :  
澳大高研院UMIAS

 Instagram:  
[ias.universityofmacau](https://www.instagram.com/ias.universityofmacau)

 Facebook :  
The Institute of Advanced Studies in  
Humanities and Social Sciences, UM





# 論文徵集

## 第三屆粵港澳大灣區跨學科博士論壇 以跨學科思維應對全球挑戰：創新、願景與解決方案

- 日期：2025年8月21日至22日（星期四及星期五）
- 地點：中國澳門特別行政區，澳門大學

粵港澳大灣區跨學科博士論壇在前兩屆成功舉辦的基礎上，已成為促進跨學科對話、探討全球緊迫問題的重要平臺。本次論壇將延續跨學科的研究視角，通過深層次的學術合作，為構建可持續、公平且包容的未來貢獻力量。本次論壇面向在讀及即將畢業的博士生，旨在為青年學者打造一個跨學科的學術交流平臺。

- 為博士生提供機會，展示其學術研究，並與各領域學者對話。
- 促進跨學科學術交流，助力參與者建立穩固的學術聯繫。
- 激發參與者探索新穎學術觀點，共同應對全球挑戰。

### 歡迎圍繞以下(但不限於) 議題投稿:

- 數字素養：標準與評估
- 對人工智能敘事的反思
- 數字時代的女性與性別
- 健康與福祉
- 經濟貢獻與貿易關係
- 新能源與環境可持續性
- 人文藝術領域的創新
- 機器推理與人類推理
- 應對全球挑戰的跨學科方法
- 社會科學的前沿問題

### 如何提交

#### 現場報告

- 論文摘要（英文摘要不超過300字或中文摘要不超過500字）
- 個人簡介（語言需與摘要一致，150-200字）

歡迎感興趣的博士生提交論文摘要及個人簡介至[ias.phdforum@um.edu.mo](mailto:ias.phdforum@um.edu.mo)進行投稿。

我們將會在2025年4月30日或之前通知入選的投稿者，入選人需在2025年7月15日或之前提交論文全文

### 組委會

#### 主席

於興中  
澳門大學高研院院長，法學院講座教授

#### 成員

黃奇琦  
韓天雨

黃雪紅  
廖淑鈴

### 聯繫我們

電話：  
8822 2082

郵箱：  
[ias.phdforum@um.edu.mo](mailto:ias.phdforum@um.edu.mo)

小红书：  
澳大高研院

微信公眾號：  
澳大高研院UMIAS

Instagram：  
[ias.universityofmacau](https://www.instagram.com/ias.universityofmacau)

Facebook：  
The Institute of Advanced Studies in  
Humanities and Social Sciences, UM

